
i . JOSE DUARTE - CUBAN GROUP

; on June 11, 1968, an article about Sirhan Sirhan appeared .in

। two Orange County newspapers. The artides relaeed that Jose

j Duarte, a leader of an anti-Castro Cuban group, had seen Sirhan

! at a Peace and Freedom Party meeting, on May 21, 1968. Duarte

‘ subsequently aUgged that he and Sirhan had become involved in

j an argument at that meeting and a slight altercatoon had ensued.

’ Sirhan aHegedly supported the Castro government policies.

: The investigation of Duarte*s aHegation was comppicated due to

I the presence at the meeting of several Persians, one of whom
:
; looked a great deal like Sirhan. Duarte insisted throughout

; the investigation that Sirhan had been at the meeting. He

| ateempted to. gain as much publicity as possible regardnng his ,

: ■ claims. .

■ The resultant investigation revealed that Duarte and hi.s asso-

• ciates either lied or were mistaken regarding Sirhan's presence

at the meeeing. A polygraph examination of Duarte indicated that 

\he had never seen Sirhan. Numerous witnesses repudiaeed Duarte's

' allegation. A detuHed account of the Duarte investigation .

• foioows:

; On July 19, 1968, Jose Duarte was inlevvloeed by invlstggaloss

| in hi.s h.ome' and he gave the follwwnng account of a confrontation

with Sirhan Sirhan. Duarte stated that he was the leader of an

>• exHed anti-Castro group called UNARE (Unidad Nacional Revolu-

cionaria). He stated that until 1960, he was a Major in Fidel 

Castro’s rlVllutOtnary army. He .severed hi.s association °ith
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Castro due to•increasing communist influence within the movement. 

He stated that since that time he had devoted his time to the 

anti-Castro movement and a book about Cuba which he was writing.

On May 21, 1968, Duarte and six of his follwwers attended a 

meeting sponsored by tte Los Feliz Chapter of the Feace and 

Freedom Party at 3800 Amesbury Road, Los Angeles. Duarte stated 

that his group atennded this meeting, as they did others, to 

speak in oppoostion to pro-Castro speeches which were announced 

as part of the meeting. /More than 1000 leaflets were districted 

to Peace and Freedom Party members announcing the meeting. 

Announcements were also iistributei at Los Angeles City College

and one appeared in the Los Angeles Fr-ee Presss^/

The hosts of the meeting were Mr. and Mrs. Laemmle, both members 

of the Peace and Freedom Party. The meeting was attended by 40

to 50 persons of varins poetical, ■ reborns and ^Cic groups.

Duaate's group attended the meeting te hear the: speech of Mr.

Paul Shinoff, an organizer for the Students for a Demelcatic 

Society. Shinoff gave a speech and presented slides depicting

the Cuban revll.utlin and its effect on the ecoeomic, social 

cultural and pooitical life of Cuba.

At the end of Shinnof’s presentation Carte mate a speech in

lppooitioi to Shinoff’s staeieeits. Duarte was heck.led by 

various persons and a man in the audience argued with hM about

denouncing Castro. Ite itentifted this onr-s;oi as Sirhan Sxrha^

Sirhan sl.eegnily caUed Duarte a CIA. agent and asked him how

much the C.I.A. was paying him. A very teated argument nnsued
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and they began to push at one another. Other persons at the 

' meeeing ineerenned to stop the argument.

- Investigation of Persians Present at the Meeting

j Inrestigatnng officers received information foom the F.B.I. that

I a roster had been signed by several persons at the meeting. The

। names of three persons foom that list were provided by Mr. Ron

| Scheinder, a member of the Peace and Freedom Party. After

j initially refusing to give the list or a copy of it to investi-

’ gators, Schneider provided the complete list.for investigaooss.

. . Vanik Salmasizadhe, one of the three nernes initially provided

| investigators, provided more names of a group of Persians who

I had attended the meeting on May 21, 1968.

| Salmasizadhe stated that after Paul Shinoff completed hi.s pre-

| sentation, a dark complexioned Cuban, identifeed as Jose Duarte,

• reguested to speak. He was allowed .to talk and several metiers

I of the audience heckled him.

I One of the hecklers, Reza Jalalppour, and Duarte got into a very

I heated argument. No pushing or flghtn^ occurred though the two

| men were close to one another. The Persian group, indudnng 

J Jalalipour, left shoofly after the argument ended. Salmasizahhe

• stated that he di.d not see Sirhan at the meeting and that the

| only argument he saw was between Duarte and Jalalipour.

‘ InVhstiiztors ineervioedd JalaHpour and Ali Khan Bouzmand who

: were present at the meeting. JalaHpc^ stated to invhstigaloss

• that he and Duarte had had an argument at the meeting; however,
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He minimized the severity of the argument. He agreed to have 

his photograph taken for identification purpose.

: Jdclipour furnished investigaooss With a hcodwit0ng exemlar

for comparison with the roster he had signed at the meeting.

I The siincture on the roster was Ray D. Pour. Jclalipiur admitted

siting that: na«e. Sgt. R. F. Ki^r, scce^ific Investigaton
| Divisi°o examine Una two examples and gave his opiolLon that

: Rezp Jalalppour had probably signed the name Ray D. Pour to the 

roster. ■ .

Ali Bouzrnand was Jclclipour,s roommate, and.he attended the 

mieting with him and other Persians. He substantiated Jalalipo^'s 

account of the; argument and stated that he did not see Sirhan at ' 

tte ^e^i^. ■ BouZmand fit the description of a man wearing a 

Van Dyke style beard whom Duarte stated he saw With Sirhan at 

the meeting. • _

Bouzrnand was taken to the home of Jose Duarte for the Puri>oie of 

lden0lflcctioo. After looking closely at Bouzmand, Duarte Winked 

at investigators'^ stated, "Trait's the man that was with Sirhan 

Sirhan." • ’ - ‘

Reenterview of Jose Duarte . ■ '

The foloownng day Duarte was' reineevveewed and shown a photo- 

^aph of JalcliPour. He stated that JclcliPour and Sirhan looked 
alike, but he iniiited that Sirhan was the man he had argued 

with at the meeting. He explained that after the assassination 

he saw photographs of Sirh^ on televi^on and in the newspapers. 

Sirha° reitibled ti- man he had argued with so he had contacted
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’ several newspapers. In the articles in the newspapers and on

‘ . radio broadcasts, he requested that the man he had argued with

come forward and identify himself. Duarte felt that because no

; one came forward that the man he argued with must have been

‘ Sirhan. Duarte c^clud^ this in^v/iw by stating, "I would

‘ rather die than lose face.'1 •

* Interveews with Duarte's Cuban Associates .

Investigators inlervlewld Alberto Velazco, Frank Martinez, Frank 

Gutierrez, Albert Barco and Esteban Fernandez; all of whom were

; associated with Duarte's anti-Castro group and were present at 

; the meeting on May 21, 196 8. Investigators sought to’ fnnd a ’

■ , witness cl°se -to Duarte who could clarify the conflict developing

; in the allegation. . ’ ■

Velazco's account of the Shinoff speech-and Duarte's ateempt to 

. speak to the meeeingvwas lsselfially• the same as that of other 

i witnesses. He ncaieed that the man who argued with Duarte had

asked Duarte how much the CI.A. was paying him. Velazco stated 

j that the argument did not result in any physical contact between 

the two. He was shown photographs of Jalalppour and Sirhan. 

He s^id that Jalalipour lookec like-Sirhan but he identif-ted

. the picture of Sirhan as being the man who argued with Duarte.

Vel^co stated that he was not sure why he idmtifeed Sirhan

* except that Duarte had told him that Sirhan was the man he had 

. argued with. • .

Frank Maatinez substantiaeed Velazco's support of Duarte's alle­

gation. When shown the photographs of Jalalppour and Sirhan, 

he stated that they looked Ike the same person. When it was . 
i •
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explained which was which, Martinez then stated that the picture 

of Sirhrn was. a picture of the man who argued with Duarte at 

the meeting, ' . . •

Frank GuUierrez was also present at the meeeing. He had accom­

panied Duarte and the Cuban group but stated that he was not a 

■ close freend of Duaate. The others in the anti-Castro group, 

he stated, were close frennds of Duarte. Guuierrez verified 

that an argument between Duarte and another male took place; 

however, when shown pictuees of Sirhrn and Jalalipour, he could 

identify neither of them as being the man involved in the argu­

ment., Wien told of Duarte’s claim that Sirhrn was the man he 

had argued with, Guuierrez stated, "I think Duarte's’imaginatoon 

is ru.nning away with him." He felt that Duarte was attempting 

to gain publicity for himself from the incident. Investigators 

had llec).:tni!d that Duarte had traveled to Florida and i.n the Los 

Angeles area to speak to groups about his confrontatoon with the 

man he idintified as Sirhan. '

Investigators beievved that Duarte had not seen Sirhan at the 

rneeting and that he had argued instead with Reza Jalalipour. 

Sppe^-fic statmments of witnesses made this conclusion the most 

probable. Each of the Persian group defied that they saw Sirhan 

and each i^nti^ed Ja^^pour as being the person argui.ng with 

Duarte. Duarte himself, when confronted personally with Ali 

Bouzmand, idintified him as the man with Sirhan the night of 

the meeeing. Bouzmand, Ja^^pour's roommate, had described 

the events at the meeting and verifeed that JalaL-ipour had 

argued with Duarte. .
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Three other witnesses, Mr. Allen Pinson, Mr. Chuck Smith and 

Miss Alene Bullock, had been guests present at the metting. 

Pinson and Smth both recalled that' Jalalipour and Duarte had 

argued at the. mmeting. Miss Bullock recaned seeing Jalalipour 

and she remembered the argument, but she was not sure whether 

Jalalipour was the one arguing With Duarte.

The only verifccation of Duartes aHegation came from members 

of his own group. One associate of his, Frank Gutierrez, denied 

that Duarte had argued with Sirhan though he could not state 

that the other party was Jala^^ur.

Polygraph Examination of Duarte ‘

Investigators arranged a' meeting between Duarte and Jala^^ur. 
Jalalppour restated, for Duarte's bmniit, that he had been at 

the May 21st meeting and that he had.argued with Duarte during 

Duuate's anti-Castro speech. Duarte'admitted that Jalalipour 

looked like the man he had argued with. Investigators advised 

Duarte of Frank Gutitrrtz’s denial that’ Duarte had argued with 

Sirhan. Duarte stated, "No matter if all the Cubans that were 

with me say it was not Sirhan Sirhan, I still say it was Sirhan 

Sirhan." Duarte was asked at that time if he would submit to 

a polygraph examination. He agr*eed to do so.

Duarte was administered a polygraph examinatr<nn by Lieutenant 

Hernandez on August 9, 1968, at the Sciennific Investigaton* 

Division. At points where crucial key questions were asked 

during the examination, Duarte’s responses indicated quite 

strongly that he was being untruthful. He was sienifically
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asked the following questions, to which his physiological 

responses at each salient point suggested that his answers 
UN“ 

were truthful.

Q If I ask you questions about-Sirhan, Will you tell me 

the truhh? • •

A Yes.

Q When you told the police that you and Sirhan almost 

had a fight, did you tell them the truth? •

' A 'Yes. .

Q Can you truthfully say that you have,seen or talked

to Sirhan in person? .

A Yes.

Q Have you leed to any of my questions about Sirhan?

A No. ‘ ■

Q Have you honestly ever seen Sirhan in persom?

A Yes. . ’

Q Was the person that argued ^ih you at the meeting 

Sirhan?

A Yes, ’

Duarte was ino^med that his responses to many questions clearly 

iidicated that he was either honestly mistaken or deliberately 

being untruthful. During the examination Duarte answered, "No," 

when asked whether the person who argued with him had pushed 

him with his hands. This cmniiceed with his earlier account 

of the incident. ’

It was the exam.ner‘s opinion that Duarte had never seen, talked
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with nor been in the same room with Sirhan^ When informed of 

this conclusion, Duarte made a lengthy and broad rationalization 

as to why he had made his statements, to the police. He stated 

that he must maantain the same staemment that he had made prior 

to-taking the examination. He indicated that this was necessary 

so that he would be made a liar in open court; that in' this way 

the Comunistic elements working within our society might 

possibly be found and made known to the pUbic.
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Sirhan B. Sirhan Reza Jalalipour

Sirhan was alleged to have been involved in an argument at 
a Peace and Freedom Party meeting-on May 21, 1968. Jose 
Duarte, an ex-Cuban Major and anti-Castro activist stated 
that Sirhan started an argument with him while he was 
speaking at the meeting. The investigation determined 
that Duarte mistook Sirhan for Reza Jalalipour, picUueed 
on the right.
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■ ■ MINUTEMAN.- MICHAEL VEJVODDA

. On Wednesday, June 12, 1968, Mrs. Ruth Foster was interviewed by 

investigators. She stated that she was acquainted with a man 

named Michal Vejvodda whom she reported to be a milia<nt and 

a member of the San Diego Minueemen. Mrs. Foster stated that 

j she believed that V^vodda and Sirhan were associated and that 

Vejvodda had a part in the assassinatoon of Robert Kennedy.

The investigation determined that Michael Vejvodda was not 

• associated with Sirhan nor was he connected with the assassi-

’nation.' The San Diego Police Department assiseed this Department
I with the investigation. J

I Intervtew with Mrs. Foster ' ■ '

j - Foster stated during her lneerveew that Vejvodda had visieed her

1 home shootly after the assassinatoon of Maatin Luther King. He 

t was jubilant and told Foster that this assassination was only 

the beginning. He said that something big was going to happen 

on June 2, 196 8, but he would not elaborate. . ■

Foster stated that Vejvodda visited her home again on May 13, 

1968, and he told her of a young man he had just met who Ivved

* in Pasadena. He said the young man "thinks the same way I do,

’ and he i.s going to be good for the cause." Vejvodda shoved

- Foster a map of the United States with most of the states out-

Inned in red. He said that sometime in November those 'states

! would be blown up. This would occur when the Maater Prophet

who Ivved in Salt Lake City gave the order. He later changed
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i the date to sometime after the first of the year. Vejvodda

* said the only safe place would be the Rocky Mountain Basin.

I On June 10, 1968, after the Kennedy assassrnatoon, Vejvodda 

visieed Foster's home again. He was very jubilant and stated

| that Vice-President Humphrey would be next. He told Foster

s that he was in San Diego when Kennedy was shot, and he received

| a phone call shootly after the shooting. The caller allegedly 

[ said, "It has been done; Kennedy has been shoot." Vejvodda left

i Long Beach on June 11, 1968, the next day, and went to San

‘ . Diego. .

j Foster told investigaooss that she beUveed that Vejvodda was

| a courier for a iilHant organization, probably the Minueimm.

} She aieegedly saw him with large amounts of money and that he

i had told her it was his job to buy guns, ammnition and food

for this organization. He lleegeily said that he.had purchased
r . . , . . . . . .. hand grenades and explosives in Los Angeles. Foster stated that

Vejvodda was a health food addict and that she believed he met 

Sirhan while he was working in a health food st;ore in Pasadena. 

She believed that the man Vejvodda stated that he met in Pasadena 

was Sirhan.

On June 19, 1968, Michael Vejvodda was arreseed at his apartment 

in San Diego by_the San Diego Police Department for burglary. 

His arrest came as a result of inoculation provided by a confi- 

dennial inoormant. Vejvodda was in possession of a carbine 

rifle and. a large amount of am tntion when he was arrested.
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San Diego officers had been advised by Intelligence Division of 

the allegation made against Vtjvoida. They assisted this ' 

Department by intevveewnng Vejvodda and determining that he was 

not inv^ved with Sirhan. San Diego investigaioss determined 

Vejvodda's prior resi<tnnees and inOormation about his politicrl 

background. This inoormation was received foom Vejvodda in the 

post-arrest internee by San Diego Police Lieutenant Cochran 

and Sergeant J. W. Kennedy.

Vejodda stated that he lived primarily in the Ommbh-Minneapolss’ 

area until 1962. He Iveed in San Francisco and Long Beach, •

Ccrifirnir, foom February 1962 to September 1962. He traveled 

around the United States from 1963' to 1964 and livei in Long 

Beach from January 1964 to March 1967. From March 1967 to the

■ date of the inteweew, he Uved in San Diego. ,

Vejvodd- admitted to some irmliaant rctiiiites, citing an incident 

in Long Beach where he and others theew a brick through a window 

of the United Nations office window. He stated that his associates 

during that incident might have been members of the Ammrican Nazi 

Party. He readily -dImtttd that he iislieei Robert Kennedy and 

that he was at one time a member of the John Birch Society.

Vejvodda was asked if he would submit to a polygraph tx-Imnatiin. 

Sergeant R. E. Prouty conducted the examnation. The test sought 

to determine Vejvodi-'s invovvement in San Diego burilrrtes as

• wed as his invoveement with Sirhcin.

When Vejvodd- w-s askti the filOewing eight questions, there
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5 was no deception noted.

' Q Have you committed thefts in San Diego?

I A No. ’ •

I Q Do you belong to the Amirican Nazi Party?

A No. ' •

| Q Do you belong to the Minueemen? ■

[ A No. ' '

| Q . Do you belong to the Commuuist Party?

| A No. ' '

Q Do you now belong to the John Birch Society?

. A ^o.

_ Q Have-you Hed to the investigating officers, besides 

. what you have told me about:?

A No.

Q Are you withholding any information that you know we _

J we should find out?
I A No. . ’ ’

There were slight indicators of deception when Vejvodda

■ answered the foioownng question: "Have you ever conspired with 

anyone else to take another person’s life?" He answered, "No."

Ve’jvodda's background was completely unrelated to Sirhan’s. No 

associatoon could be establiheed between Sirhan and Vejvodda.

The polygraph examinatoon revealed that Vejvodda had never known 

Sirhan. Though the test showed that he was not associated with 

miitant groups such as the American Nazi Party or the Minutemen, 

Vejvodda admitted previous contact with rightwing and militant
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demonstration groups. ■

Investigator's determined that Mrt. Foster, the iniormant, had 

learned about Sirhan’s employment in a Pasadena health food 

store from a televisoon broadcast the night of the assassinat:oon. 

Long Beach Police Department Intellggnnce Division reported that 

Mrs. Foster was an inoomant for their Department but that her 

informatics wa’ n^t alway reliable and that she occasionally 

made hysterical staeements. ’

Investigators could not determine why Mrs. Foster beleeved that 

Vejvodda knew Sirhan, but they concluded that she maagnfied the 

staeements Vejvodda had made to her. ‘ ■

I 
i

I r
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j POSSIBLE ASSOCIATION WITH COMMUNISTS "

| on the day following the assassination of Robert Kennedy,
! information was received from a confidential and relib>le

j sOurce that a man named waiter S. Crowe, Jr. had been talking
I to people about his long--siandlng icquiinianee oith Sirhan

| Sirhan.

| Crowe .had told the inOorratt that he had been with Sirhan a 

j few weeks before the assassination and that the two had

1 discussed Crowe's activitees with the Communst Party. Waater

Crowe subsequently told investigaooss that he feared that he 

might have infueenced Sir-han's decision to kill Senator Kennedy 

because he attempted to'interest Sirhan in the Comnrnuist 

movement. . • '

| The FoBd. report of Crowe's remarks al.so described a 1961 *

| Volkswagen sedan registered to Adel B. Sirhan,. brother of

Sirhan Sirhan, which was observed parked in the vicinity of -

| Baces HaU, 1528 North Vermont, Los Angeles. The vlhicll was

| observed on two occasions, December 5, 1963, and January 16,
I 1966, while meetings of the "Citieens Committee to Preserve

| Ammrican Freedoms" and the WE.B. Du Bois Club were in progress 

| at that locateon. The occupant of the vehicle was not seen on 

| either occasion.

A conlidentiil source also reported that meimoers of the

I Southern Caaifornia Dissrict Commrntit Party were greatly con­
I 
! cerned that an association between Sirhan and rhe CoIininlit

! Party might be created. This fear apparently developed after
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j remarks regarding Sirhan’s possible Communist or left-wing

: associations were, made on television by Mayor Yorty.

’ Investigators were responsible for ascertaining the validity

J of Sir-han’s alleged-association with Comunnsts and to deter­

i mine the extent to which Sirhan’s rllationship with Waater Crowe

; had inf^enc^ Sire’s behavior. The investigation concluded 

| • that neither Sirhan nor his brother Adel were involved in 

left-wing meetings at the Baces Han in Los Angeles, It was 

determined that Adel Sirhan was employed at The Fez Restaurant 

near Baces Hadi, and his vehicle was parked there the nights 

he worked, at the restaurant, • -

- The investigation of waiter Crowe's association with Sirhan 

remain open at the time this report was competed, It was 

determined, that Crowe had been ili>slly associated with Sirhan 

for a few years while they were in school together. Crowe did

• relate to invlstigaioss that he felt responsible for instiling

Sirhan with ideas which may have stimulated him to kill Senator 

Kennedy. Additionallyf polygraph examination of Waater Crowe, 

Jr. cansed invsstggaioss to believe that Crowe had possible 

knowledge that Sirhan was planning to attempt the assassinate 

of Senator Klinedy, There was, however, no substantive evidence 

available to invlstngaioss to indicate that Crowe actively 

attempted to iiflsencl Sirhan in his plans to assassinate Kennedy. 

An lccinit of the investigation into the lllenlt:ioi regarding 

Sirhan’s association with Commmnnsts is reported below.
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! Interviews and Polygraph Examination of Walter Crowe

, • on June' 7, 1968 and June 14, 1968, F.B.I. special agents inter- 

| viewed Walter S. Crowe, Jr. They determined that Crowe had

j known Sirhan and that the two had spent an evening together on

| May 2, 1968O Crowe related to the agents that he felt a

| certain responsibility for the death of Senator Kennedy.

j On July 8, 196 8, Wa'ater Crowe was intervtewtd by iivtetigaOoes 

of this Department and a polygraph examination was administered. 

A lengthy discussion took place regarding the events that ' ■

’ occurred on May 2. Crowe stated that he and Sirhan. discussed 

I the Arabijsraeii conflict and that Sirhan asked him questions 

;■ about his political activiiees* Crowe told Sirhan that he had

been an active member of the Coimnmnist Party in 1966 and 1967. 

Crowe stated that he might have treed to interest Sirhan in 

the Coimnmnnst Party, but it appeared to him that Sirhan was 

. "turned ^f" a^ the subject was dropped. .

Crowe and Sirhan discussed Arab terrorsim and "Al Fatah," an 

Arab terrorist group. Sirhan made statements that Hitler1 was 

a hero because of his antijJewish attiuddes, Crowe stated 

that to the best of his knowledge Sirhan made no mention of 

assassinate, shooting or kilinng anyone? however, he was not 

sure whether; Kennedy‘s name might not have btti mentioned in 

some other context. ’ . ■

Crowe voluntary agreed to submit to a polygraph examination, 

and he was told that he could ask questions during the test. 

A Zone Co°nrol Test: was. given containnng twelve questions, seven
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I of which were irrelevant and five of which were relevant to 

| ■ the issue of the assassinatoon.

| During the course of the examination, Crowe emitted deceptive 

| physiological responses at these three crucial key questions:

Q. If I ask you questions about Sirhm, will you tell me 

the truth? ‘ •

A. Yes, sir. ' .

, Q. Wien you talked with Sirhan, did he tell you he was 

’ planning to shoot Senator Kennedy?

■ A. No. •

. . Q. Did Sirhan ever toll you he was planning to shoot -
. Kennedy? . ' - '

A. No. '

Lieutenant Hernandez, who was administerigg the test, told Crowe 

of the deception intis answers.. Crowe reieeraeed that he had 

not discussed Kennedy with Sirhan. Crowe then said that Sirhcin 

may have said something about Kennedy. Something like "WH, 

Walt, you know, Walter, if somebody should shoot that bastard." 

Crowe then s^d ^t he was ^frlid investigatoss might ask him 

to what degree he had inlleicled Sirhai<1 " Crowe ’toted th^t 

because of Sirhem’s actions and demeanor and the discussion of

Al F^ch" at th<sir meeting, that Sirhan may have seen himself 

as a rlvoluttonaIy who had decided to coramt an act of 

terro-iimm. ' • - •

At this point Crowe stated that he had decided not to continue 

the exlm.iltion because he f^t it lgaiist his interest to say 

anything further mail he had tome to consult with an attonney.

e
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j Ideally, more questions should have been asked to acquire

. . s.fxicx^t cramarative tota. Th^es «aS no opportunity to make 

। this evaluation due to Crowe’s decision not to continue. Based 
| on tlw available* polygamy the only sound conclusion that 

could be mtde was that Sirhan m^ some statement to Crowe 

regarding his intent to kill Kennedy. Whether or not this was 

j a casual mmark or a detaieed discussion could not be ascer- 

, tamed from the test. Crowe agreed to return on July 12 after 

.conssiting with an attorney. ' '

• On July 12, 1968, Crowe was reintrvvieeed by investggatoss of 

this Department. Littte more could be elicited from Crowe as

■ ■ to whet^r he know if Sirhan planned to kill Kennedy. Crowe 

. steted definitely that he had not discussed shooting Kenneely

with Sirhan at their meeting on May 2, 196 8. The Xtltwlng was 

Crowe’s vision of the history of his association with Sirhanj

Relationship Between Crowe and Sirhan

’ Crowe and Sirhcm were casual frennds from the tirne that they 

,were in grammar school together. Theer casual frenndship '

continue on to Pasadena City College where they both trolled 

in. an Arabic language class. They teen became fairly close 

frtends and frequently visieed each other's ho>me. Cr•t>wt stated 

that he was aitivt in left-wnng student groups at P.C.C.; but 

that Sirhan seemed uninterested, though symmathheic, when Crowe 

taed to interest him in joining the groups. This frenndship 

c^tmued uinil 1965 when Crowe enrolled at U.C.L.A. and moved 

to West Los Angeles.
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Crowe did not see Sirhan during the time that he was attending 

UCL.A. Sirhan worked at various jobs during this period 

after leaving P.C.C. in 1965. . .

Crowe stated that after moving back into his parents’ home in 

Pasadena in 196 8, his mother suggested that he call Sirhan as 

a friendly gesture. She worked with Mrs. Mary Sirhan, Sirhan’s 

mother, and was concerned about her. After many reminders 

Crowe called Sirhan and arranged an evening out. On May 2, 

1968, Sirhan came to the Crowe home, and the two left together 

in Sirhan’s vehicle, a Volkswagen sedan. '

The two went to the Bob's Reetaurant at 1616 East Colorado 

Boulevard in Pasadena; then to a "topless" bar on Fooohill 

Boulevard; later to another "topless" bar called the "Black 

Cat”; and, they concluded the evening at Ernie’s Taco 

Reetaurant. on Colorado Boulevard. Crowe stated that they were 

together for about two hours and that two other men went with 

them to the "topless" bars- from Bob’s Reetaurant. Crowe could 

not identify the two men other than to state that they attended 

P.C.C. about the same timt that he and Sirhan went there. A 

check of P.C.C. yearbooks did not assist Crowe in rtmtiDering 

the individuals.

Crewe stated that the conversation during the evening ctn■tered 

about their pooitical beliefs and their career goals. .Crowe 

later told his mother that he felt that Sirhan had seemed with­

drawn and that he acted as if he resented Crewe’s supeeior

educational attaiiitnts.
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At the conclusion of his July 12 interview, Crowe had told 

investigators very little more about speeific conversations 

with Sirhan. Investigators beieeved that Crowe was overly 

impressed with the possible impact that he had upon Sirhan’s 

state of mind. Crowe had also stated that he felt that he had 

affected Sirhan during their school! days at P.C.C. and that he 

felt that those expereenees may have infleenced Sirhan to kill 

Senator Kennedy. This appeared improbable to investigatoss.

Crowe obtained an attorney, John T.- McTemcn, who contacted 

investigatoss after Crowe’s inierview on July 12, 1968. He ' 

advised investigatoss that Crowe did not want to be ineevvewwed 

further except in the presence of an .attorney. ’

McTernan was identifeed as a mem>er of the Communst Party by 

the House Commttee on Un-Ameriann Accivitees -in 1952. Intel-li- 

gence Division fiees have over 1000 -separate refeeence cards" on 

his activites.’

Irvestigctton of Crowe’s Meeting with Sirhan . ’ -

Investigators contacted various witaesses at loccttons which 

Crowe stated that he and Sirhan stopped at the night of May 2, 

1968. The consensus of witnesses’ staeements was that they did 

not remember Sirhan or Crowe being i.n their establShemert on 

May 2, 1968. Several of the witnesses rectgnieed pictuees of * 

Sirhan foom the newspaper ccctlnts of the assassina^on but .

most had never seen Sirhan or Crowe i.n person. • •

Mr. Robert Roose, manager of Bob’s Reetaurant, remembered Sirhan 

from his days as a student at P.C.C. He had never seen Crowe ; - !
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and had not seen Sirhan for about one year.

. Miss Marilyn Hunt, a waiteess at the "Hi Life" bar on Colorado

J Boulevard, was working at the bar on .May 2, 196 8. This bar was

j identifeed by Crowe as being one of the locations that he and

j Sirhan stopped. Hunt recaieed Sirhan as an occasional patron

who came to the bar alone. She did not recognize water Crowe, 

Jr. ’ ‘ ‘ .

■ Crow told investigaooss that he and Sirhan went to a "topless" 

; bar caUed the "Black Cat" on Fooohill Boulevard. - There is

• only one bar in Pasadena caieed the ’’Black Cat" and it is not 

"topless.” A."topless" bar called the "Cat-Path Bax" i.s

■ located on FooOhiil Boulevard. . - . '

Thomas Enlow, the owner of the "Bl-ack Cat," did not recognize 

Crowe and only recognieed Sirhan from photographs from .-the 

newspapers. He stated ^a^ ne.ther man had been in his bar.

Dennis Gorman, the manager, and three waiteesses of he Cat­

Patch Bar did not recall ever seeing Crowe or Sirhan in person, 

speeiiically on May 2, 1968.. They did rec°gnize SirWn from 

newspaper photographs.

i Mr. Fred Chibly, manager of Ernie Jr’s Taco House in Pasadena,

did not recognize photographs of Waater Crowe; however, he 

remembered Sirhan as a patron of the rest:lurlnt who came here 

with other Arab students. „
II

Miss Marian MojaUaly, a cashier at the restaurant, attended 

P.C.C. at the same time as Sihan but did n°t know him
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( personally. She recognized his photograph but did not recog­

nize Crowe’s photograph, and she could not recall either man 

. ever being a patron of the restaurant.

I . . ■ _ •

■ Crowe subseguunniy told rnvestxgatoss that he told a fremd, 

< William Divale, about his meeting with Sirhan. Crowe told

j Divale about his previous frenndship with Sirhan and that

। Sirhan seemed mom disomon-ted than he had ever seen him. Such

| a gulf existed between their thoughts that Crowe had no desire

j to renew thdr old frenndship. Divale! reported to investigators 

| ■ that on the day of the assassinatonn he rectgaieed Sirhan’s

w | ■name and ateempted to contact Crowe. He was unable to do so
I . because he did not have Crowe’s business phone number. '

| Iavnstigattan of Crowe’s Background '

। • Waiter Crowe, Jr. was born in Pasadena, Caaxfornia, on August

j 3, 1945. Crowe and his family moved to 1300 Topeka, Pasadena, 

in’1948 and his parents still reside there. He graduated foom 

John Muir High School in 1963; Pasadena City College in 1965;

A ,and, he obtained a bacheeor’s degree .in history foom U.C.L.A. ■

in the spring of 1968.

Crowe’s employment record was not lengthy, consisting of jobs 

as a parking l.ot attend^t and laboratory assistant. Both jobs 

occurred while Crowe ateended U.C.L.A, At the tine of the 

iumstigation, Crowe was employed as a social worker with the’ 

Los Angeles County Welfare Department. '

Investigators’ concern about Crowe's association with Sirhan 

centered upon Crowe’s open admission that he was a Ctimiu.ast.
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Crowe.'s involvement with leftist groups apparently began while 

he attended P.C.C. He attempted to organize a chapter of the 

"Students for a Deinoocatic Society,” and he helped to form the 

“Ad Hoc Commttee for Negro Rights." Neither organization was 

Issted as a bona fide students Club at the college according to 

the Administrative Dean at P.C.C. '

Howard Gross was a roommate of Waater Crowe when both resided 

at a co-op housing project located, at 500 Landdair Street, West 

Los Angeles. He shared the apartment with Crowe and a South 

Korean, Mr. Rak'heum Yun. Gross recaieed that Crowe kept 

Maaxist iteeaatuee, a Russian faag and a'Du Bois Club' hat in , 

his room. Crovze also expounded Commmunstic pii°ooopiy occa- 

ssonally. Gross did not. rlcogniv a photograph of Sirhan and 

steted t^t he had never seen Sirhan at the apartment:.

Mr. Yun stated during an interseew that he never became freendly 

with Cr°we when he Ivved in the apartment. Yun is an exchange 

student: from South Korean and stated that he is an anti-°mmunist. 

He l^ewise had never olln Sirhan at the apartment.

Wal:ee Crowe, Sr. and Margaret Crowe, parents of Waater Crowe, 

Jr., related te inleotgga°osstiat Sirhan and their son were 

c1°si freindo unnil teer s°n went to U.C.L.A. The frlindoiip 

was closest when both men were taking an Arabic language course 

together at P.C.C. The Crowes had no personal opinion regarding 

Sieian’o poOitccal attiuddes and were oteprSeed to learn that 

th^ir s°n was a ollf-p°olsosed Communst. They dismissed the 

mtter as an attempt by teeir son t:o expe*lss himself and gain
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notoriety as an intellectual<>■ They believed that their son’s 

attitudes probably developed foom a political science course 

taken in high school.

Investigators ineewieeed Mrs. Marilynn Brunton, Crowe's older 

sister,, who was a teacher in Stockton, California. She recalied 

.Sirhan’s visits to the Crowe home and remembers him as a quiet, 

neat, well-manneedd boy. The only poHtcd! remarks she 

redUcd him making were occasional lnii-Ieraili statements.

Investigatinn of Crowe's Associates •

Investigators next began a check of the known associates of 

Neater Crowe to determine if they could establish further con­

tacts between Sirhan and persons connected with lefl-wing 

lctivities or the Coimmnnst Party. .

Thomas Good ■ 3

Thomas Daniel Good was a fillee student of Sirhan and Crowe in 

high school and at Pasadena City College. Good was mentioned 

by Crowe as having possibly inflennedd Sirhan during their '

school years.

Darwin R. RuussII, an eleventh grade United States History •

teacher of Sirhan and Good, remembered the two as good fredds. 

He recHed that Good was frequently a probeem in class. He 

felt that Good was very lntigioveinment and the clisest to 

being an anarchist that Ruuseel had ever had in a class. He 

considered Good fully aware politicllly for his age and beHoved 

that Good could have inlUeincid Sirhan had they been fronds.
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Good was interviewed on June 14, 1968, by F.B.I. investigators

• in the San Francisco Office of the F. BI. Good's attorney, 

Aubrey Grossman, was present during the interview. Good 

remembered Sirh.cn foom school but stated that he considered him 

an acquaintance rather than a freend . He vis-ibed the Sirhan 

home on three occasions and once went on a picnic with the 

Sirhan family« Good recalled last seeing Sirhan sometime in 

1964, when both, were attending P.C .C.

Good could not r^cUl Sirhan expressing any poetical views •

except. that he made anti-Israeli remarks. He never heard Sirhan •

rnake antiKeennedy remarks, nor did he ever detect a strain of 

vio^nce in him. Good rtctlted that Sirhan did associate with 

other Arab students at P.C.Ct but that Sirhan appeared the most 

eaaitnealstic of the Arabs he knew. Good stated that Wator 

Crowe seemed to' be Sirhan's only freend.

| Ito. Margaret Crow ^t^ to invtstigatoss that Good and Crowe

i had been frtonds; ^i^ the tw were in school together. She 

svated that she did not believe they had seen one another since 

Goocl wnt to San Jtrt in 1965. to go to college.

. Intillitenci Divis^ files show that Crowe and Good paxrici- 

| pated in an anti-Veenaam. war dtmoterration on August 26, 1965, 

at the Bilamore Hotel. ‘ *

Willaaa Diva-le

Ctowe met WilHm Div^ when both wtrt attending a history

I cla.ss at P.C.C. They discovered that they had an interest in 

Maaxist theory and became close fronds.. They enrolled at
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‘ UCLA* and shared an apartment together at 2540 South '

’ ' Barrington Avenue, Los Angeles, uittl July 1967. Divale stated

; to investggatoss that he was admittedly a Coimnuuist and that he

I recruited Crowe into the Commuuist Party. Crowe would only

। a<3mit to investggaooss that he was a dues-payrng meiUoer in the

| students club of the Communst Party. This subject said he

। recalleci Crowe macing refeeence to the Sirhan family in conver-

। safion, but he had never met any of the faim.ly in -person.

Surveeiance of Walter Crowe •
| • On November 25, 196 8, a survcillnnce was begun of Waater Crowe

| in an attempt to establish an undercover operator as a Crowe

| associate The surveiiannce continued unil December 7, 1968,
I when it was concluded with unsucceesful results.

| The underc:tvcr operator attempted to foioow Crowe foom hi.s home

, o local hangouts and bars. All attempts to foioow Crowe were 

| unsucceessul due to heavy traffic in the Pasadena lrel. Addi­

tional iIlvcstggatoss jonned the surveiUnnce, but a completed 

coitlct could itt bemade by the operator with Crowe. It 

appeared te investigators that on one or two occasions Crowe ' 

purposely gauged traffic: signal lights to prevent a successful 

surveiUnnce. It was not known whether Crowe was simply being 

careful or if he knew that he was being foUowed.

Alhhough the operate was unsucceesful, it was revealing 

iwofar as it provided information as to Crowe’s habite, activi­

st uies and associates. Names and vehicles of previously unknown 

• contacts of Crowe were processed for possibee assertion with
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: Sirhan or subversive activities.

Department Inttllgtence Divisoon sources indicated an extensive 

record of Crowe’s political activity from August 30, 1965, to 

June 1, 1968<> Thirty-eight file cards foom ccneideneial 

sources showed a progression of associate with Communst 

front organizations, such as the "Students for a Demuocatic 

• Society" and the "WE.B. Du Bois Club." Sources also indicaeed 

that Crowe was a mei^er of the Comiuunst Party while he atennded 

U.C.L.A. Crowe was regiseeeed as a member of the Peace and 

Freedom Party at the tine of the investigation.

A siMlar check of Crowe's known associates revealed that many 

had inoormatiou cards in the file of Inttllgtenct Division. 

Sirhan Sirh^'s name did ert appear anywhere in the Department's 

Iettllgtenct Divisoon file. A further check of the known 

associates was made of the F.B.l’. ■ihtelgigecte fUes. A check 

of Sirhan's name there proved negative. . .

A total of 148 names of possible known associates of Waater 

Crowe, many with left-wnng and Crmluunist backgrounds, were 

^^ked through local., state and federal inteigiencce fUes for 

an assoccation with Sirhan. The Jesuits in ail cases were 

negative. ■

To date no CoIranuuest or leftwing connection with Crowe, any

• of his associates, or other unrelaeed subversive elements has
| been established with Sirhan Sirhan. Due to the unsatisfactory

i results of Crowe's polygraph exauleatoen and the retceence of

' winnesses to make ^mpgete staeimeets during the investigation,

* ’ ' -473- ’



the truth or falsity of Sirhan’s possible connections with 

subversive elements could not be completely established.

Du.Bois. Cub Allegation Cleared ' ' .

An investigation into the possiiiliyy of Sirhan’s involvement 

with tlxe Du Bois; Club was prompted by information found in 

Los Angeles Police Department intellignnce files. The infor­

mation involved a vehicle registered to Adel Sirhan, brother 

of the scused assassin, which, had been observed parked in 

fr°nt of Baces Hall at 1528 North Vermont on the same night ’ 

Uiat a Du Bois Club meeting was held at the same address. c

Subsequent investigation disposed that Adel Sirhan was • 

employed at The Fez Restaurant at 1508 North Vermont, which is 

located next door to this meeting hall. Examination of the 

records of the restaurant revealed that Adel Sirhan was working 

on the night of t;he meeting in question, January 16, 1966. .

WihUam T. Divale, former roommate of Waater Crowe, Jr., was 

also coveted in this matter by investigators. He stated that 

he was the former head of the Los Angeles Cennral WE.B. Du Bois 

Club‘ He hinted that Sirhan Sirhan was not a merger of this 

organization.
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POSSIBLE INVOLVEMENT WITH ARABIC GROUPS



j z INVESTIGATIONS INVOLVING THE FEZ RESTAURANT ■

J There were two allegations involving,the Fez Restaurant. One, ' 

i that Sirhan B. Sirhan often frequented The Fez and talked quite

I openly about politics and his political beliefs. Second, it

( has been aleeged that Sirhan became angered by a female in The 

j Fez and cut her with, a broken bottle.

Io an effort to determine the vaaidity of these allegations, 

| ■ investigators interviewed the owners, the employees, and patrons

of the Fez. The investigation that foUews revealed that Sirhan 

■ Sirhan had only btto in the Fez on one or two occasions and that

Sirhan was not the individual involved in the incident with the 

broken bottle. Ioformatioo gained at the Fez.aided investigators 

in dtttrmioing that Sirhan had not attended meetings of the 

WE.B. DuBois Club in a building near the Fez.

I The Iovtstigatton

J The Fez Restaurant, located at 1508 North Vermont, is co-owned 

and managed by two brothers, Louis and Fred Shelby. There are 

two rooms that are used by the patrons. The restaurant caters 

to Shriner groups, church groups, and numerous school district 

meetings. It i.s a family type restaurant dtwniSairs, and the 

dress in semi-formal. The upstairs room is informal and used 

by students and young adults. Lou Shelby stated that the ilten- 

tsls at his restaurant i.s composed of 70 percent oto-Arabaan 

individuass and 30 ptrctot of individuass of Arabian descent. 

Shelby stated that ictivitses in the upstairs room wtrt directed 

more towards iriiking and tnttriaonmtnt and the customers were

i •
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t predominantly Arabian and other foreign nationality students.

| ■ Entertannment is supplied by the patrons and one or two mussoa^.

After the Kennedy assassinator, the ups tai ass room was open only 

on Friday and Saturday nights. Lou Shelby stated that because 

of numerous arguments and fights,-he has been forced to close it 

except on the weekends. Investigators ascertanned that the 

maaority of the political and religious arguments and fights at 

The- Fez took place upstairs. . • 0

Louis Shelby Interview ’

' Lou Shelby disd-seed that his initial contact with the Sirhan 

family came through his connection with a former employee,•Adel 

Sirhan. His records revealed that Adel Sir-han was employed per- 

iidiillly as a musician from January 1, 1962, thoough June, 1967.

Shelby discoseed that Adel Sirhan, worked ni.ght hours at his

j. club. He stated to the best of his knowledge, Adel Sirhan would

j usually park his vehicle on North Vermont Avenue or i.n a nearby
| parking lot. ’

| Shelby stated that Adel Sirhan could best be described as an

| extremely practical pragmaaist who was positively tit co^ctod

। with any comounnst causes. Shelby stated that he felt certain

| that Adel Sirhm was i.n no way connected with the W.E.B. DuBois

| Clubs of Ammeica (DCA) which he understood held meetings i.n a

। hall located north of The Fez Restaurant. Shelby continued that

' he knew of no other merger of the Sirhan family that was crnnected

■ with the DCA. •
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Shelby disclosed that Adel Sirhan terminated his employment at 

The Fez in June of 1967, due to personal reasons involving AdeS's 

feeling that he would be looked down on for maarying a girl who 

was a dancer. Shelby stated that Adel Sirhan was ^t that time 

going with a Mylene Kay, an exoHc-dancer at The Fez.

Shelby stated Uwh Adel Sirhan never discussed poUtics. He 

was not tie serious type. . He believed in having a good time. 

He had many girl griends while working at The Fez.

. Shelby dis-coseed that Sirhan Sirhan came to The Fez on one or 

two occasions but ^t no teme created an incident there. '

Shelby stated that his only detailed conversation with Sirhan 

Sirhan occurred during Easter 1968, when Shelby and his family 

were traveling to the homes of family freends. He stated that 

he and Sirhan B. Sirhan engaged in a lengthy pooitical discussion 

at tie Sirhan family home. Sirhan was intereseed in his opinions 

because he had graduated from U.C.L.A. with a Pooitical Science

degree and had comeletsd a year and a half of graduate work at 

U.C. ^t Berkeley, specializnng in International Relatoons and 

Middle East poHtccs. '

Shelby stated ttat he and Sirhan had a heated argument about the 

United States Government and its policees in the Mid-East. Sirhan 

was violently against the United States and was a foiowwer of 

Egyptian President Nasser and hi.s policees and beliefs.-

He and Sirhan Sirhan discussed the presents of youth i.n Ameeica, 

the hippie movement, and civil disobedience. Shelby stated that
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Sirhan was definitely unhappy with "the rstablishrnnt" and was 

extremely politically oriented. His primary concern was in 

connection with the Israeli-Arab probemm.

Sirhan was concerned about Amrica and the direction it was 

taking as governed by its foreign policy. Shelby stated that 

Sirhan talked to him of how the Ammrican foreign policy affected 

Americans as individuals and adviLsed him that he felt conclusively 

that the American foreign policy was responsibee for the estab­

lishment of the State of Israel.

Shelby advised that the word "frustrated" would best describe 

Sirhan Sirhan.- Sirhan expressed feeUngs that Arabs, as well 

as nations, were powerless to do anything about the worldwdde 

Zionist plot. Shelby advised that he'would describe Sirhan Sirhan 

as confused, idealistic, and somewhat "left wing" in his politicrl 

phioosophees. '

Shelby stated that he also knew Sinan's brother, Shhrif Sirhan, 

who recently had been visitngg The Fez once'or twice a week.

Interveew with Frederick Shelby

Frederick Shelby advised lffifers that he is a co-owner of The

Fez Restaurant. Fred Shelby stated that to his knowledge during 

the five yerri that Adel Sirhan worked at The Fez, Sirhan Sirhan 

had been to the irstruirnt on one occasion. Shelby stated that 

Adel Sirhan inroduuced him to Sirhan Six-han and Mary Sirhan at 

that time.

Shelby told invritigaloss that cduring Adel Sir-han's employment

. at The Fez, he was an ouni■tanding and sincere worker.

I
A-

-478-



' zareh Bou-jigian Denied Holding Pouitical Conversations With Sirhan 

■ it was alleged that Zareh Boujigian, an assistant manager at The

j Fez, knew Sirhan Sirhan and that he had numerous pouitical cunver-

* nations with Sirhan.

’ Boujigian relaeed tu uffcoers that he worked apprUximately three

; ur fuur years at The Fez as an assistant tu Luu Shelby. Boujigian

I was inrudduced tu Sirhan Sirhan thuough Adel Sirhan. Boujigaan

[ learned fuom Adel Sirhan that Sirhan Sirhan wanted tu be a jockey.

। Boujigaan had seen Sirhan three ur fuur times since they were

| . intuoduced■. He saw Sirhan at Santa Anita Race Track in 1966.

I He had never discdssld poHtics ur pouitical bcslif with Sirhan

and had, in fact, never had any lengthy cunversations with him.

Boujigian stated he had had numeruun cunversations with Shhaif 
! ’ . .| Sirhan priur tu ano. after the assassinatiun. During these cunver

j satiuns, Shhaif had talked abujt his frdstration with Robert

i Kennedy and his policies. On une uccasion Boujigian asked Sha.aif

why Sirhan shut Kennedy, and Shhaif answered that, in his upmiun, 

Sirhan had become so agitated by Kennedy's pru-Israeli tendemcnes 

that he tuuk it jpun hiissef - tu kill him. ' .

Interveew with Mike Siam Regarding Sirhan Fightnng in The Fez 

Mike Siam was empluyed as the-manger uf The Fez Restaurant 

dUroLne the tiie Adel Sirhan wurked there as a iudiiian. He met 

the whule Sirhan family at the ti^e Sirh^'s sister died.

On Monday, December 26, 1967, Siam upened The Fez Resteurant 

fur the day. During the evening there was a dispjte between a 

female, Jamila SeHem, and a male whum he positively i^nti^ed
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J as Ahmad Yami. Siam told investigators that he was in the 

• upper room of The Fez and an argument ensued between Seieem ana

Yami. Yamni broke a beer glass and ateempted to strike Sellern 

with it. Siam ineevenned and stopped the fight. The police 

were not caHed. ■

Siam told investigatoss that Yami has frequented The Fez 

■ Restaurant on numerous occasions. Many times he had been mis-

taken■for one of the Sirhan brothers as he closely resembles 

Shsaif Sirhan. Siam said this i.s positively the person that had 

the fight with SeHem, and no mumper of the Sirhan family was 

invoVved in this altercation.

Siam recaHed that Sirhan Sirhan came into The Fez on only one 

occasion. That was during the time Adel Sirhan was employed as 

a musician. Sirhan Sirhan sat by himself except when Adel 

: Sirhan would sit with him during the band breaks.

Siam had seen and talked to Sirhan Sirhan several temls during 

the year 1967, when Sirhan was employed at the Santa Anita Race 

Track. He stated that he saw him around Chrismmas 1967, when 

he had dinner at the Sirhan home. During this visit to the 

family home, he had no discsiiion whatsoever with Sirhan, and 

he found him to be a very quiet, serious individual who spoke 

very litte.. ■

On the occasions when he saw Sirhan at the racetrack in 1967, 

their only discuiiions were concerning either horses or their 

' famines and that they never at anytmme discussed any poUtics

or ideologies. The visits at the racetrack always occurred on
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Saturdays. He said that Sirhan never impressed him as having 

a violent nature and that "he seemed to be a quiet, reserved 

individual who had always been polite and well mannered,

Siam advised that he had not seen Sirhan since the Christmas 

season of 19'67, when he had dinner with the Sirhan family, but 

he occasionaaly saw Adel and Shaaif, two of. Sirhan's brothers, 

when they visHed The Fez Restaurant• from time to time.

Jamila SeHem Account of Attack in The Fez ‘

Jamila Seieem has been a regular customer of The Fez Reetaurant. 

’She was an acquainaance of Adel Sirhan and was intooduced to one 

of his brothers on one occasion, but she could not identify 

which one. She stated that in the latter part of December 1967, 

or the first part of January 1968, she was in the upstairs room„ 

of The Fez Restaurant with a group of people. She noticed a 

person whom she thought was Adel Sirhan who was drunk and in a 

very stuperous condition. This person approached her and asked 

her for a date. She stated, "No, I don't want to go out with 

you." This person asked, "Why?" and she stated, "Because I am 

Jewish and you are an Arabian." With this, the unidennified . 

person broke a glass and lunged at her becoming violently angry. 

At this time Mike Siam, the manager of The Fez Restaurant,,inter­

vened and prevented the attack. Everybody cammed down, and the 

police were not caHed. Mike Siam identifed the man as Ahmad 

Yami. Seieem told investigaooss that she could not positively 

identify the attacker.
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Phyllis Young Interview

' Phyllis H. Young was a cocktail waiteess and part-time dancer 

- formerly employed by The Fez Restaurant. The day after the ' .

’ Kenedy assassinatoon she resigned her position because as she

i stated, "I was in fear of my lie after what happened the night

I of the assassination.” Mrs. Young relaeed that she was working

। in The Fez the night of the assassination. Mike Si aim and a man

| by the name of Sam were bartenders, on duty that night:. When

I Mike and Sam heard of the assassinatoon, they danced and sang.

One of them stated,. "It’s a great thing that Kennedy has beio 

shot:. 11 ■

’ Mrs. Young stated she is of Jewish descent, and as long as she 

had worked at The Fez, which is about two and a half years, there 

has aiways been a certain amount of fri.clioo between her and 

the Arab employees. Young does not - understand Arabic, and -

' because it was spoken frequently by the Arab patrons, syi can­

not state whether or not politics was discussed at the restaurant.

Mrs. Young denied that she knew Sirhan Six-han and to her know­

ledge had never met him. ‘ '

Investigators asked Young ab°ut the aiegged fight between J^lei 

Seieem and an unideetifeed male Arabian which took place at The 

Fez Restaurant in late December of 1967, or early January of 

1968. She told them she was not aware of that particular fight, 

but them had been several arguments and fgghts in The Fez

I Restaurant whhli she was employed there and tlw police wern not

usually caieed.
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I Elsa Butler Report of Reliction to News of Shooting

I Elsa Marie Butler worked as a belly dancer at The Fez. Many of

the employees and customer's have been vociferous in their

- animooity towards Israel. ,

| On the night of June 4, 1968, Miss Butler came to work at 8 p.m.

| At about 1 a.m., June 5, 1968, customers entering the restaurant

I mentioned that Senator Kennedy had been shot. There i.s no tele­

vision nor radio in this.restaurant, and all information obtained

was furnished by customers. When Butler verifeed the f:act that

a shooting had taken place, she became very despondent and ter­

minated her act. At about the same time, she observed the manager

of the restaurant, Mike Siam, who appeared to be very elated

about, -the news. She said that he was clapping his hands and

encouraging singing in Arabic. 

meaning but noted that the song 

"Yehudi" which means "Jewish."

She could not understand the 

ended with the Arabi.c work 

In addition, Siam stated in

English that he was glad that the shooting had occurred and

made a statement that he believed the Jewish people had done

this.

Miss Butler said that although a number of Jordananns have fre­

quented this restaurant, she has never- known Sirhan Sirhan to 

be a customer. Butler expressed the opinion that because of the 

ineensi nationalism expressed by the customers and employees, 

the atmosphere* of The Fez had been most conducive to fights.

Joyce Stone Report of Meeting Sirhan Brothers

Joyce Cecelia Stone tetehhoned inviitigafoss and requested an

interveew. She had btcfoelt acquain^dd with meters of the Sirhan
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family at The Fez Cafe. Mrs. Stone said that approximately 

five year-s ago she met Adel Sirhan when he was employed at The 

Fez as a musscian. To the best of her knowledge, she was intro--, 

duced to Shhaif Sirhan in October or November of 1967 and saw 

him at The Fez approximately two or three times. Sometime 

during the fall of 1967, she was inrroSuced to Sirhan Sirhan. 

She isn't sure how many tmnes she saw him in The Fez but states 

it may have been only once.

During the five years she knew Adel Sirhan, she never knew him 

to discuss politics. She never heard Shhaif Sirhan speak 

politically and i.s of the opinion he did not frequent The Fez. 

She was there on many occasions and •srOdim saw him. She stated 

that she had casual conversations with Sirhan Sirhan, that he

was a moderate beer drinker, never loud nor boisterous, he 

never danced, he made no mention' of• his physical health, his 

employment, and he never spoke of his family. On one occasion 

Sirhan became angry at the United States for assistnng Israel 

in the last Eggpt---Israel War. Sirhan clammed that the United 

States provided radio cover foom United States ships for the 

beiee.it of Israel.. This is the only mention Sirhan ever made 

to her of a pontica! nature.' -

Reeuuts of the Investigatinn •

Investigators, through their intervewws, were able to place 

Sirhan B. Sirhan in the restaurant on only one occau:lon. This 

was in 1966 or 1967, during Adel Sir-han's employment. Sirhan, 

accompanied by his mother, Mary Sirhan, apparently came for the
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purpose of watching Adel play the oud. Investigators determined 

j that Sirhan was no it involved or even on the premises during the

; alleged altercatoon. - '

| Investigators have been unable to discover any evidence of a

* conspiracy originatnng at The Fez Restaurant and have found no

| connectoon between The Fez Restaurant and Sirhan B. Sirhan

| regarding a conspiracy. ’ c ’

4
I

j

}
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Press releases after the arrest of Sirhan referred 
to Sirhan's vehicle which was observed parked near 
the Baces Hall (white two-story building, left side 
of upper picture) where left-wing groups aieegedly. 
held meetings. The investigation .into the aieegation 
revealed that the vehicle belonged to Sirhan's brother, 
Adel, who worked at the nearby Fez Restaurant (lower 
picture). Neither Sirhan nor Adel Sirhan attended the 
meetings held at the Baces HaH.



ARAB STUDENT GROUPS

Sirhan B. Sirhan attended Pasadena City College from September, 

1963 until May 18, 1965. During this period Sirhan allegedly 

belonged to two Arab groups on campus, "The International Club" 

and the "Organizatonn of Arab Stints in tie United Stated of 

Arneeica and Canada.11

I It was determined that Sirhan was involved with one of the gr°ups 

and not the other. . ■

Organization of Arab Stints , ■

Kanan Abdul Latif Hamzeh first met Sirhan around 1965, while he 

■ (Harnzeh) was enroHed at Pasadena City College. Wile at the 

college he was president of the Organization of Artlb Stetents 

in the United States of Ameeict and Canada, with headguartess at 

2929 Broadway, New York City, New York, 10025. This orgaii- 

zation was fommed in 1952 to assist Arab students in adjusting 

’ to academe Iffe away foom horne. Shairif Sirten, who was a 

student at Pasadena City College and a member-of the above 

. organization, introtoced Sirton Sir^n to Hernzeli. Sirhan

became a de’facto merger of this organization, but did not pay 

dues to the parent organization. Alhhough act^, tte grc>up was 

not recognized by Pasadena City College sin^ such rrgtnizttCnss 

' are prohibited. It was also not recognized as a for^l loctl 

organization by tte parent organization in New York Cite since 

the collegl did not give it autaoriittCon te> operate. In spite 

( of the above technicalitiss, Hamzeh state° teis or^ni^tion 

■ operated as all orgtiizttCiss of its kind on otter campuses.
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While Sirhan Sirhan was a member of the Organization of Arab 

Students' he would volunteer for some of the less desirous work 

for preparing meetings. He set up'tlie chairs., arranged for a 

tape recorder, and procured various refeshhments for the group.

Hamzeh had helped Sirhan Sirhan with some math problems and Sirhan 

had visieed his apartment to tape some Arabian music. He recaleed 

Sirhan was accompanied by one of his- brothers and a sister. In 

conversations with several of the Sirhan brothers Hamzeh learned 

that Sirhan Sirhan had constant arguments with them as weH as • 

his mother. He was not told what the arguments were about, but 

surmised they were strictly of a family nature. He reGaHed 

that Sirhan and one other brother stated they were unhappy living 

in the United States. Hamzeh believes that both brothers were 

unable to adjust to the social and political atmosphere in this 

country. When he knew Sirhan he did not think t:hat he was 

capable of any major cr.xme since school seemed to be foremost in 

his mind. At that time Sirhan did not appear to be intereseed 

in pd-itces. But, Hamzeh felt that Sirhan could easily have been 

inlleicled by any Arab Naaimalist cause since he had ineense 

'fnUngs against the Israelis.

Hamzeh did not know the identity of Sirhan’s associates. However, 

he believed that Sirhan was more forward than most Arabian *

students with respect to meeting female companions. He would 

often talk to them in the student lounge at Pasadena City College. 

He does not know* of Sirhan’s other interesss and he was sur­

prised. to read in the newspaper his interest in phioooophy.
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Hamzeh stated that he must have changed since their acquaintance 

thiee years before,

Safouh Al-Akhtass was intervieeed by F.B.I. investigaOors and 

stated that he was a national officer of the Organization of 

Arab Students, whose headquartess are located in New York. He 

stated that the organization has seven national officirr and • 

approximately one hundred and twenty local chapters. All local 

chapters which are tffiiitied with the national offici have 

their membbeship on file with them.' A few of the local chapters

are not lffillaiee with the national organization.

Al-^htass contacted both the national and Paradtna chapter 

presidents who advised him that they had no record or knowledge 

of Sirhan being connected with the OAS.

Fawwaz H. Zedan is currently chairman of the Pasadena chapter of 

the Organization of Arab Students. 'He described it as a social 

group largely composed, of Arab graduates from Pasadena City 

College. His.chapter i.s not recognized or lffillaiee with the 

college. Zedan stated that Sirhan was not a member of the 

Pasadena chapter of the OAS. ’

Bassam Houalla, the chairman of the OAS chapter at Catifrrait 

State College at Los Angeles, stated that Sirhan was not a 

member of his chapter and was not on their mailing list. ,

The International Club •

Mrs. Alice Mothtrshtldf Director, Commnnty Liaison Center, 

Pasadena,City College, was in charge of the activities of the
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International Club on the campus. She stated her department 

was a volunteer service group, and she was not a part of the 

school faculty. To her knowledge, there was no Organization 

of Arab Students, or any clubs recognized on the campus comprised 

of foreign students of one nationality. She had checked her 

records and had no record nor knowledge of Sirhan Sirhan belong­

ing to the International Club.

Allegations of Mernbbeship in Additional Organizations 

Ex-postman, Robert J. Licher, reported delivering mal to the 

Sirhan residence•foom an organization named the Arab Student 

League. He described the material as pro-Nasser, which in his 

. mind made it pro-Cornmnins. Licher had not delivered mal to 

the Sirhan home for one and one half years at the time of the 

shooting.

Investigators were unable to locate records of an organization 

named the Arab Student League on or off the Pasadena City- College 

campus. It does not appear i.n the Intrllirnncr Divisoon Subversive 

fiees.

Michael Slomich, one time student at P.C.C. and freend of Waater 

Crowe Jr., stated that he may have seen Sirhan at a meeting i.n 

the Syrian-eebanese Cultural Center i.n Hollywood. Telephone 

company and 11^111^^ Divi-soon fUes do not reflect any 

loca^on by this name. . -
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ARAB PHARMACIST SAYEGH

Mr. Spear S. Sayegh camo to the attention of this’ investigation 

when a witness overheard him discussing the Sirhan case on the 

teeephone at his place of business. Mr. Sayegh i.s an Arab and 

is active in the Los Angeles Arabic com!nusnty. ‘

InvestigatOon into the matter revealed that the telephone call 

to Sayegh was probably a request foom Mr. John Lawrence, in New 

York, for Sayegh to assist in Sirhtits defense. IodicttOnns are 

that the witness overheard an innocent conversation and was 

mistaken in the inleeince which she made. The foioownng is an 

account of that investigation.

Mrs. Lois Garner entered the GPS Pharmacy in Temple City on 

approximately June 7, 1968, tid■observed the pharmaacst on the 

telephonl. She stated she overheard hm say, "But, I had to. 

We will have to call an emergency meeliig. We must band ’ 

toother and stand behind him." The pharmaecst observed Mrs. 

Garner and said, "I have to go now," and he hung up the phone. 

Mrs. Garner believed the conversation was related in some way 

to Sirhan Sirhan and reported the incident to the Department.

On July 8, 1968, F.B.I. Agent Lloyd Johnson inlervlowld Spear 

Sayegh at his place of business. A subsequent intervloo was 

made by Department invlstigatoss on July 19, 1968. Mr. Sayegh 

stated that he had never met Sirhan Sirhan and knew nothing of 

him. He stated that he was acquaintod with most Arabs; in the 

Los Angeles area and that he had met Adel Sirhan when he had 

seen him as a musician at the Sh«aer’s Oasis Bar and The Fez
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Bar. Sayegh has been president of the American Jordanian

Society, which he formed, for two years. He is presently presi­

dent of the United States Organization of Medical and Educational 

Needs. The organizatonss are both rtaritrtle and not political 

in nature. * ■

Sayegh stated that he and most Arabs of his acquaintance had 

warm feelnngs for both John Kennedy and Robert Kennedy. He 
said that it was the opinion of many Arabs that Zionist had 

induced Sirhan to assassinate Robert Kennedy. He persona}, ly 

did not have evidence of this belief.

Sayegh does not recaai the speeific conversation Mes. Garner 

referred to,.but stated that it could have been any number of 

people due to his involvement with different organizations. 

He did recall several calls foom Mr. John Lawrence requesting 

that he (Sayegh) arrange a defense for Sirhan. Sayegh rtartd 

that he declnned because he thought that’Sirhan was guilty and 

should be executed. Lawrence was identifeed as the executive 

secretary of the "Organizing Committee for Clemency for Sirhan" 

in New York City. • •

Mrs..Leila Sayegh’s statement was vssevnitlly the sarne as her 

husband’s,. She also stated that she had never known or ^n 

Sirhan Sirhan. •
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